
 

 

 

 
Klasa: 030-02/19-10/199 
Ur.broj: 311-07-02-01-19-03 
Zagreb, 24. prosinca 2019. 

 

Z A P I S N I K 
 
s plenarne sjednice Zajednice za zaštitu okoliša u gospodarstvu, održane u ponedjeljak 16. 
prosinca 2019. godine, u Hrvatskoj gospodarskoj komori, Rooseveltov trg 2, Zagreb, s 
početkom u 11 sati. Plenarnoj sjednici Zajednice prisustvovalo je ukupno 33 predstavnika 
tvrtki (popis prisutnih nalazi se u Prilogu 1.) 
Plenarna sjednica je održana u skladu sa Statutom Hrvatske gospodarske komore te se 
odvijala sukladno sljedećem 
 

DNEVNOM REDU 
 

1. Uvodne napomene  
2. Usvajanje Poslovnika Zajednice  
3. Izbor predsjednika i zamjenika predsjednika Zajednice, Izbor voditelja grupacija, Izbor 

predstavnika tvrtki u Vijeće Zajednice i Izvještaj o dosadašnjem radu Zajednice 
4. Prihvaćanje Programa rada za razdoblje 2020. – 2024. godine 
5. Razno 

 
Ad 1: 

Plenarnu sjednicu Zajednice otvorila je gđa Marija Šćulac Domac prigodnim govorom. 
Istaknula je kako je riječ o jednoj od najstarijih Zajednica HGK, koja će sljedeće godine 
proslaviti 20 godina djelovanja te je pozvala tvrtke na aktivnije sudjelovanje u radu 
Zajednice. 
V.d. predsjednica Zajednice gđa Tamara Tarnik je pozdravila prisutne te ih ukratko upoznala 
s Dnevnim redom te je predložila dvije manje izmjene, da se prvo izabere Vijeće Zajednice, 
a potom da se odabiru voditelji Grupacija, dok je drugi prijedlog bio vezan uz dodavanje 
točke izbora tajnika Zajednice. Pozvala je prisutne na usvajanje ovako predloženog 
Dnevnog reda. Dnevni red je prihvaćen jednoglasno. 
 
Ad 2. 

Novi Poslovnik o radu Zajednice dostavljen je svim članicama uz poziv na plenarnu sjednicu 
Zajednice. Na prijedlog Poslovnika pristigao je pismeno jedan komentar te je gđa Tarnik 
pozvala gđu Bačun da ukratko predstavi prijedlog izmjena. Gđa Bačun istaknula je kako je 
važno predvidjeti i mogućnost da članice, ukoliko nisu zadovoljne radom predsjednika 
Zajednice, mogu tražiti njegovu/njezinu smjenu. Gđa Tarnik pozvala je i ostale da iznesu 
vlastite primjedbe na Poslovnik, no drugih prijedloga nije bilo te se, uz uvjet da se predložena 
dopuna u isti ugradi, pristupilo javnom glasanju o Poslovniku (dizanjem ruku). Poslovnik je 
prihvaćen većinom glasova prisutnih članica s pravom glasa, suzdržanih glasova i glasova 
protiv nije bilo.  

ZAKLJUČAK: Poslovnik je prihvaćen. 



 

 
Ad 3. 

Nakon usvajanja Poslovnika, pristupilo se izboru predsjednika Zajednice. Kandidaturu za 
predsjednicu Zajednice istaknule su dvije osobe: 

‒ Marijana Marinović, Saponia d.d./Kandit d.o.o. 
‒ Tamara Tarnik, HEP d.d. 

Kandidatkinje su se ukratko predstavile prisutnima, a potom je omogućeno svim 
predstavnicima poduzeća s pravom glasa tajno glasanje putem glasačkog listića. Predložak 
glasačkog listića nalazi se u Privitku 2. 
Brojanje glasova obavile su kolegice Adriana Grzunov i Iva Soža iz Sektora za energetiku i 
zaštitu okoliša HGK.  

Zaključak: Adriana Grzunov izvijestila je prisutne o sljedećem: 

 od ukupno 32 članica s pravom glasa prisutnih na plenarnoj sjednici Zajednice 
glasalo ukupno 30 osoba.  

 svi popunjeni glasački listići su valjani.  

 Tamara Tarnik dobila je ukupno 22 glasa, a Marijana Marinović 8 glasova.  
Stoga je gđa Tamara Tarnik izabrana za novu predsjednicu Zajednice za zaštitu okoliša u 
gospodarstvu, a gđa Marijana Marinović za njezinu zamjenicu. 
 
Ad 3. 

Nakon izbora predsjednice i zamjenice predsjednice Zajednice, uslijedio je izbor 
predstavnika tvrtki u Vijeće Zajednice. Kandidature za Vijeće Zajednice, prije održavanja 
sjednice istaknule su sljedeće članice: 

1. Marijana Marinović, Saponia d.d./Kandit d.o.o. 

2. Tamara Tarnik, HEP d.d. 

3. doc.dr.sc. Merica Pletikosić, CEMEX Hrvatska d.d. 

4. Nataša Uranjek, Promo eko d.o.o. 

5. Monika Babačić, HEP-Proizvodnja d.o.o. 

6. Koviljka Aškić, Eko-adria d.o.o. 

7. Domagoj Vranješ, VITA PROJEKT d.o.o. 

Potom je gđa Tarnik pozvala prisutne na iskazivanje dodatne kandidature. Kandidaturu za 
Vijeće Zajednice dodatno su istaknuli sljedeći predstavnici tvrtki: 

1. Alan Perl, Strabag d.o.o.,  
2. Ilija Šmitran, Ind-Eko d.o.o.,  
3. Mario Mesarić, Ires ekologija d.o.o. i  
4. Nikolina Peribonio, Dalekovod d.d. 

Zaključak: Javnim glasanjem (dizanjem ruku) pristupilo se izboru predloženih kandidata. 
Vijeće Zajednice čini 11 članova: 

1. Marijana Marinović, Saponia d.d./Kandit d.o.o. 

2. Tamara Tarnik, HEP d.d. 

3. doc.dr.sc. Merica Pletikosić, CEMEX Hrvatska d.d. 

4. Nataša Uranjek, Promo eko d.o.o. 

5. Monika Babačić, HEP-Proizvodnja d.o.o. 
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6. Koviljka Aškić, Eko-adria d.o.o. 

7. Domagoj Vranješ, VITA PROJEKT d.o.o. 

8. Alan Perl, Strabag d.o.o.,  
9. Ilija Šmitran, Ind-Eko d.o.o.,  
10. Mario Mesarić, Ires ekologija d.o.o. i  
11. Nikolina Peribonio iz Dalekovoda 

Članovi Vijeća Zajednice prihvaćeni su većinom glasova prisutnih članica s pravom glasa, 
suzdržanih glasova i glasova protiv nije bilo. Nakon odabira članova Vijeća Zajednice 
predloženo je da se svi članovi Vijeća Zajednice na prvoj sjednici Vijeća Zajednice dogovore 
o vodstvu pojedine grupacije unutar Zajednice. Svi prisutni navedeno su prihvatili. 
 
Potom se pristupilo izboru poslovnog tajnika Zajednice. Na prijedlog Hrvatske gospodarske 
komore za poslovnog tajnika predložena je Dijana Varlec, viša stručna savjetnica u Sektoru 
za energetiku i zaštitu okoliša. Potom se pristupilo javnom glasanju (podizanjem ruku).  

Zaključak: Dijana Varlec izabrana je za poslovnog tajnika Zajednice za zaštitu okoliša u 
gospodarstvu većinom glasova prisutnih članica, suzdržanih glasova i glasova protiv nije 
bilo. 

 

Ad 4.  

Navedena točka Dnevnog reda odnosila se na prihvaćanje Programa rada u čijem su 
sastavljanju sudjelovali kandidati za predsjednika Zajednice. Gđa Tarnik predstavila je 
vlastiti prijedlog Programa rada Zajednice. Naglasila je kako bi se članice Zajednice trebale 
više i češće susretati te je pozvala sve predstavnike tvrtki da svoje aktualno stanje u pisanom 
obliku stave na papir te istaknu koji ih problemi muče. Istaknula je kako postoje područja u 
kojima će se problematika tvrtki preklapati, primjerice EU ETS sustav i Okolišna dozvola, 
prostorni planovi i zaštita prirode te zaštita voda, a kako bi na zajednički način nastupali 
prema nadležnim državnim tijelima. Predložila je i da pokušamo sastanke organizirati što 
češće na operativnoj razini, posebno kada se priprema donošenje novog zakonskog propisa 
s ciljem uklanjanja nejasnoća iz postojećih propisa i smanjivanja grešaka u budućim 
propisima. Istaknula je potrebu suradnje svih dionika uključenih u ostvarivanje održivog 
razvoja, a posebno suradnja nadležnih tijela i jedinica lokalne samouprave, gospodarstva, 
stručne i znanstvene zajednice, strukovnih udruženja i nevladinih organizacija. Stručna i 
znanstvena zajednica svojim istraživanjima i iskustvima mogu doprinijeti u donošenju 
rješenja, posebno u dijelu vezanom uz gospodarenje otpadom. Nevladine organizacije 
potrebno je uključiti kako bi se dodatno educirale vezano uz projekte i planove koje tvrtke 
provode, kao što su primjerice studije utjecaja na okoliš. Ovime bi se i dodatno tvrtke 
povezale s nevladinim organizacijama. Posebnu važnost istaknula je vezano uz 
pravovremeno informiranje članica o izradi novih zakonskih propisa iz područja zaštite 
okoliša, na nacionalnoj razini i razini EU kao bi se osiguralo ostvarivanje visoko zacrtanih 
ciljeva i prelazak na održivo gospodarstvo iz primjerice trgovanja emisijskim jedinicama i 
korištenje fondova koji osiguravaju prilagodbu, korištenje najboljih raspoloživih tehnika u 
gospodarenju otpadom, najboljih praksi za zaštitu voda i zaštitu prirode, unaprjeđenje 
poslovanja te izradu izvješća o održivosti i po potrebi suradnja s ostalim zajednicama i 
udruženjima koja djeluju u HGK. 
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Gđa Tarnik pozvala je i gđu Marinović da predloži aktivnosti te je ona istaknula je i važno 
jačati i aktivnosti vezane uz priznavanje ulaganja tvrtki u znakove kvalitete te da se 
maksimalno koriste instrumenti koji su na raspolaganju za smanjenje troškova poslovanja.  

Na kraju su se i prisutni uključili s prijedlozima za Plan aktivnosti. Gđa Bačun je istaknula 
kako je nužno raditi na promicanju ciljeva održivog razvoja i upoznavanju tvrtki s istima te je 
potrebno aktivno raditi na jasnom definiranju istoznačnih pojmova u propisima. 

G. Šmitran je predložio da Zajednica aktivno radi na zahtijevanju provedbe analize ukupnih 
troškova donošenja propisa te da se svakako obveže donositelj propisa da podzakonske 
akte donese u definiranom roku. 

Zaključak: izneseni prijedlozi Programa rada Zajednice prihvaćeni su. Zadužena je 
poslovna tajnica Zajednice da predmetni prijedlog uobliči i dostavi svim članicama 
Zajednice. Tajnica Zajednice pripremiti će prijedlog obrasca za dostavom problematike 
pojedine tvrtke i dostaviti svima na popunjavanje. 

 

Ad 5.  

U točci Dnevnog reda pod Razno, D. Varlec ukratko je predstavila usluge HGK vezane uz 
projekt Digitalna komora te je pozvala sve članice da se upoznaju s projektom i registriraju 
u sustavu. 

 

 

Zapisnik pripremila 
 
 
Dijana Varlec, v.r. 
Poslovni tajnik Zajednice 

 Zapisnik odobrile 
 
 
mr.sc. Marija Šćulac Domac, v.r. 

direktorica Sektora 
   

 
Tamara Tarnik, v.r. 
Predsjednica Zajednice 
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Prilog 1. Lista prisutnih s plenarne sjednice Zajednice 
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